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OR.IV.0022.1.22.2024 

PROTOKÓŁ NR 5/2024 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego 

w dniu 11 czerwca 2024 r. 

Starostwo Powiatowe w Raciborzu 

Plac Okrzei 4, 47 – 400 Racibórz 

 

Obecni na posiedzeniu Zarządu Powiatu Raciborskiego, według listy obecności, 

stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył Starosta Grzegorz Swoboda. Przewodniczący posiedzenia 

stwierdził, na podstawie listy obecności, wymagane quorum Zarządu Powiatu Raciborskiego 

do podejmowania uchwał. Starosta poinformował, że na posiedzenie zostały zaproszone 

Dyrektor Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu Agnieszka Busuleanu – Jaksik  

oraz Kierownik Referatu Edukacji Ewa Bohr-Cyfka.  

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 09.00, odbyło się w budynku A, na I piętrze,  

w sali Zarządu. 

Starosta zaproponował, aby oddawanie głosu sygnalizowane było poprzez 

podniesienie ręki. Przed każdym głosowaniem będzie zadawał pytanie kto jest za danym 

rozstrzygnięciem, przykładowo zaakceptowaniem/podjęciem uchwały, itp. 

Na wstępie Starosta wniósł o wycofanie z porządku posiedzenia projektu uchwały 

Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie zamiaru utworzenia powiatowej jednostki 

organizacyjnej pod nazwą „Powiatowy Dom Kultury” z siedzibą w Raciborzu  

przy ul. Stalmacha 12, który znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem 

UID 825923. Jednocześnie zaproponował, aby wycofany ww. projekt uchwały został 

zastąpiony projektem uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie określenia kierunków 

działania Zarządu Powiatu Raciborskiego w zakresie utworzenia powiatowej jednostki 

organizacyjnej pod nazwą „Powiatowy Dom Kultury” z siedzibą w Raciborzu  

przy ul. Stalmacha 12. 

W dalszej kolejności Starosta wniósł o rozszerzenie porządku posiedzenia o: 

1) kartę informacyjną Referatu Edukacji dot. przekształcenia Młodzieżowego Domu 

Kultury w Raciborzu w jednostkę Powiatowe Centrum Kultury w Raciborzu, 
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2) wypowiedzenie z funkcji złożone przez Dyrektora Młodzieżowego Domu Kultury  

w Raciborzu Agnieszkę Busuleanu – Jaksik w dniu 23 maja 2024 r.  

i oświadczenie o cofnięciu rezygnacji złożone w dniu 5 czerwca 2024 r., 

3) pismo Dyrektora Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu  

nr MDK 07/1/20/2024 z dnia 5 czerwca 2024 r.,  

4) plan wynagrodzeń i pozostałych wydatków Młodzieżowego Domu Kultury  

w Raciborzu – stan na dzień 7 czerwca 2024 r., 

5) zaproszenie Rady Rodziców przy Młodzieżowym Domu Kultury w Raciborzu  

na spotkanie z rodzicami wychowanków placówki 13 czerwca 2024 r., 

6) nową wersję karty informacyjnej Referatu Edukacji dot. podjęcia uchwały  

ws. odwołania Pani Agnieszki Busuleanu - Jaksik ze stanowiska Dyrektora 

Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu w związku ze złożeniem rezygnacji  

przez Dyrektora oraz nową wersję projektu uchwały Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w ww. sprawie oraz opinię prawną, 

7) projekt uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie wysokości diet  

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Powiatu 

Raciborskiego,  

8) projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji projektu uchwały Rady Powiatu Raciborskiego dotyczącej wysokości 

diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Powiatu 

Raciborskiego, 

9) kartę informacyjną Biura Obsługi Starosty dot. wyrażania zgody na wprowadzenie 

nowego systemu identyfikacji wizualnej Zamku Piastowskiego w Raciborzu, 

10) kartę informacyjną Referatu Inwestycji i Remontów w sprawie postępowania 

prowadzonego w trybie podstawowym bez negocjacji nr OR.VII.272.7.2024  

dot. zadania pn. „Budowa i modernizacja infrastruktury sportowej  

wraz z zagospodarowaniem terenu w II Liceum Ogólnokształcącym im. Adama 

Mickiewicza w Raciborzu” - wykonanie dokumentacji projektowej oraz robót 

budowlanych (w systemie „zaprojektuj i wybuduj”). 

 

Starosta zapytał, kto jest za przyjęciem porządku posiedzenia? 

Po zmianach, Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 

0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących – przyjął szczegółowy porządek posiedzenia,  

który stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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Ww. materiały dodatkowe zostaną omówione stosownie w pkt 3, 4 i 6 protokołu. 

Starosta wyznaczył Członków Zarządu, Sekretarza Powiatu, Skarbnika Powiatu  

do zreferowania poszczególnych punktów porządku posiedzenia, zgodnie z podziałem 

kompetencji w zakresie nadzoru i koordynacji spraw prowadzonych w komórkach 

organizacyjnych Starostwa Powiatowego w Raciborzu i jednostkach organizacyjnych Powiatu 

Raciborskiego. 

 

TEMATYKA  POSIEDZENIA: 

 

1. Przyjęcie Protokołu Nr 3/2024 z posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego  

w dniu 28 maja 2024 r. oraz Protokołu Nr 4/2024 z posiedzenia Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w dniu 3 czerwca  2024 r. 

2. Projekty uchwał Rady Powiatu Raciborskiego. 

3. Omówienie materiałów dot. Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu – dalej MDK  

– oraz wizyta Dyrektora tej placówki. 

4. Projekty uchwał Zarządu Powiatu Raciborskiego. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Materiały dodatkowe. 

 

Starosta poinformował, że kolejne planowane posiedzenie odbędzie się w tut. Starostwie  

18 czerwca 2024 r. o godz. 08.00. 

 

Ad. 1 

 

Starosta zapytał, kto jest za przyjęciem Protokołu Nr 3/2024 z posiedzenia Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w dniu 28 maja 2024 r. bez odczytywania, który był do wglądu  

w Wydziale Organizacyjnym? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – przyjął Protokół Nr 3/2024 z posiedzenia Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w dniu 28 maja 2024 r. 
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Starosta zapytał, kto jest za przyjęciem Protokołu Nr 4/2024 z posiedzenia Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w dniu 3 czerwca 2024 r. bez odczytywania, który był do wglądu w Wydziale 

Organizacyjnym? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – przyjął Protokół Nr 4/2024 z posiedzenia Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w dniu 3 czerwca 2024 r., po zgłoszeniu wniosków o sprostowanie zapisów  

na str. 7. 

 

Ad. 2 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu Raciborskiego wotum zaufania. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

825998. 

Starosta zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Raciborskiego wotum zaufania  

oraz jego przekazaniem na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r.? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Raciborskiego wotum zaufania  

oraz postanowił o jego przekazaniu na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r. 

 

Starosta oddał głos Skarbnikowi Powiatu Romanowi Nowakowi, celem przedstawienia 

projektów uchwał Rady w zakresie spraw finansowych. 

 

Skarbnik Powiatu zaprezentował projekt uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Powiatu Raciborskiego za 2023 rok. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824971. 

Starosta zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Powiatu Raciborskiego za 2023 rok oraz jego przekazaniem na sesję  

w dniu 25 czerwca 2024 r.? 
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Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Powiatu Raciborskiego za 2023 rok oraz postanowił o jego przekazaniu 

na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r. 

 

Skarbnik Powiatu zapoznał zebranych z projektem uchwały Rady Powiatu Raciborskiego  

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Raciborskiego za 2023 rok. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824973. 

Starosta zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Raciborskiego  

za 2023 rok oraz jego przekazaniem na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r.? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Raciborskiego  

za 2023 rok oraz postanowił o jego przekazaniu na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r. 

 

Skarbnik Powiatu omówił: 

1) projekt uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Raciborskiego na lata 2024 – 2032, 

2) projekt uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Powiatu Raciborskiego na 2024 rok 

wraz z autopoprawkami. 

Ww. projekty uchwał znajdują się w systemie informatycznym Mdok pod numerami UID: 

825865 i 825844. 

Starosta zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Raciborskiego na lata 2024 – 2032 wraz ze zgłoszonymi przez Skarbnika Powiatu 

autopoprawkami oraz jego przekazaniem na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r.? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 
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Raciborskiego na lata 2024 – 2032 wraz z autopoprawkami zgłoszonymi podczas posiedzenia  

oraz postanowił o jego skierowaniu na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r. 

 

Starosta zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2024 rok 

wraz ze zgłoszonymi przez Skarbnika Powiatu autopoprawkami oraz jego przekazaniem  

na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r.? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2024 rok 

wraz z autopoprawkami zgłoszonymi podczas posiedzenia oraz postanowił o jego 

skierowaniu na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis przedstawił projekt uchwały Rady 

Powiatu Raciborskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego sporządzonego  

na dzień 31.12.2023 r. przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej Szpital 

Rejonowy im. dr. Józefa Rostka w Raciborzu oraz pokrycia straty netto. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824430. 

Starosta poinformował, że podczas posiedzenia Rady Społecznej w dniu 5 czerwca br. 

zaproponowano, aby pokrycie straty netto za 2023 r. nastąpiło w następujący sposób:  

1)kwota 1 606 130,58 zł – pokryta przez Powiat Raciborski; 

2)kwota 5 903 453,57 zł – pozostaje do rozliczenia z wyników lat przyszłych Szpitala. 

Takie pokrycie straty netto za 2023 r. pozytywnie zaopiniowała Rada Społeczna Zakładu 

podejmując uchwałę nr 2/2024 z dnia 5 czerwca 2024 r. 

Pomimo pozytywnej opinii Rady Społecznej Szpitala w sprawie zaproponowanego  

przez Dyrektora Szpitala sposobu pokrycia straty netto za 2023 r. Zarząd ustalił,  

że pokrycie straty netto w całości powinno nastąpić z wyników lat przyszłych Szpitala. 

W trakcie dyskusji nad ww. projektem uchwały postanowiono, że ww. informacje zostaną 

ujęte w uzasadnieniu. 

Starosta zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego sporządzonego  

na dzień 31.12.2023 r. przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej Szpital 

Rejonowy im. dr. Józefa Rostka w Raciborzu oraz pokrycia straty netto wraz ze zgłoszonymi 
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autopoprawkami do uzasadnienia oraz jego przekazaniem na sesję w dniu 25 czerwca  

2024 r.? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego sporządzonego  

na dzień 31.12.2023 r. przez Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej Szpital 

Rejonowy im. dr. Józefa Rostka w Raciborzu oraz pokrycia straty netto  

wraz z autopoprawkami do uzasadnienia zgłoszonymi podczas posiedzenia oraz postanowił  

o jego przekazaniu na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis omówił projekt uchwały Rady 

Powiatu Raciborskiego w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Rejonowego im. dr. Józefa Rostka  

w Raciborzu. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824438. 

W trakcie dyskusji nad ww. projektem uchwały Członkowie Zarządu Powiatu Raciborskiego 

wnieśli autopoprawki polegające na określeniu, iż ocenia się sytuację ekonomiczno  

– finansową Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Rejonowego 

im. dr. Józefa Rostka w Raciborzu jako poprawną.  

Starosta zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Rejonowego im. dr. Józefa Rostka  

w Raciborzu wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami do § 1 ust. 1 i uzasadnienia oraz jego 

przekazaniem na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r.? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Rejonowego im. dr. Józefa Rostka  

w Raciborzu oraz postanowił o jego przekazaniu na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r. 

Ponadto Zarząd wprowadził autopoprawki do § 1 ust.1 projektu uchwały polegające  

na tym, iż ocenia się sytuację ekonomiczno – finansową Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej Szpitala Rejonowego im. dr. Józefa Rostka w Raciborzu jako poprawną,  

a także do uzasadnienia. 
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Starosta przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie zatwierdzenia 

wykazu przeznaczonego do zbycia mienia ruchomego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej Szpitala Rejonowego im. dr. Józefa Rostka w Raciborzu. 

Starosta poinformował, że do zbycia przeznacza się 26-letni pojazd sanitarny, o dużej 

pojemności silnika, który poprzez wysokie zużycie oleju napędowego znacząco zwiększa 

koszty eksploatacji pojazdu. Karetka w okresie od dnia 15 grudnia 2008 r. do dnia 28 marca 

2024 r. była użyczona Rybnickiemu Sztabowi Ratownictwa. Zbycie pojazdu nie wpłynie 

negatywnie na realizację zadań statutowych Szpitala, gdyż w obecnej chwili jednostka 

dysponuje odpowiednią liczbą tego typu pojazdów. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

825686. 

Starosta zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie zatwierdzenia wykazu przeznaczonego do zbycia mienia ruchomego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Rejonowego im. dr. Józefa 

Rostka w Raciborzu oraz jego przekazaniem na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r.? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie zatwierdzenia wykazu przeznaczonego do zbycia mienia ruchomego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Rejonowego im. dr. Józefa 

Rostka w Raciborzu oraz postanowił o jego przekazaniu na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r. 

 

Ad. 3 

 

W tym miejscu zebrani przystąpili do wstępnego omówienia: 

1) projektu uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie zamiaru likwidacji 

Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu przy ul. Stalmacha 12, 

2) projektu uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie określenia kierunków działania 

Zarządu Powiatu Raciborskiego w zakresie utworzenia powiatowej jednostki 

organizacyjnej pod nazwą „Powiatowy Dom Kultury" z siedzibą w Raciborzu  

przy ul. Stalmacha 12, 

3) karty informacyjnej Referatu Edukacji dot. przekształcenia Młodzieżowego Domu Kultury 

w Raciborzu w jednostkę Powiatowe Centrum Kultury w Raciborzu. 

Ww. projekty uchwał znajdują się w systemie informatycznym Mdok pod numerami UID: 

825920 i 826185, a karta informacyjna pod numerem UID 826318. 
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Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis poinformował, że zgodnie z art. 89 

ust. 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe szkoła lub placówka publiczna 

prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać zlikwidowana  

po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty. Po przyjęciu przez Radę Powiatu 

Raciborskiego uchwały w sprawie zamiaru likwidacji placówki, organ prowadzący zgodnie  

z art. 89 ust. 1 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe zawiadomi o zamiarze 

likwidacji placówki: rodziców wychowanków oraz pełnoletnich wychowanków, Śląskiego 

Kuratora Oświaty w Katowicach oraz związki zawodowe zrzeszające nauczycieli. Na dzień 

dzisiejszy Dyrektor Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu podaje rozbieżne informacje 

o stanie wychowanków placówki uczęszczających na zajęcia. 

Wg aneksu nr 6 do arkusza organizacyjnego na rok szkolny 2023/2024 obowiązującym  

od dnia 2 kwietnia 2024 r. w MDK-u jest 794 dzieci. Zgodnie z informacją podaną  

przez Dyrektora wg stanu na dzień 3 czerwca br. w MDK-u prowadzone są zajęcia dla 753 

dzieci i młodzieży, w tym 153 wychowanków uczęszcza do więcej niż jednego koła 

zainteresowań. Z kolei na stronie facebook MDK pojawiła się informacja, że stan 

wychowanków wynosi 760. 

W związku z powyższym to organ prowadzący placówkę zobowiązany będzie  

do zawiadomienia rodziców wychowanków oraz pełnoletnich wychowanków o zamiarze 

likwidacji. Jednocześnie Dyrektor MDK-u odmówiła podania danych osobowych 

wychowanków tłumacząc to przepisami RODO. 

Mając na uwadze powyższe Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis 

stwierdził, iż celowym jest, aby przeprowadzić kontrolę doraźną w Młodzieżowym Domu 

Kultury w Raciborzu w zakresie liczby wychowanków i ich przynależności  

do poszczególnych kół. Propozycja ta spotkała się z akceptacją zebranych. 

W tej części posiedzenia Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis zapoznał 

zebranych ze złożonym wypowiedzeniem z funkcji przez Dyrektora Młodzieżowego Domu 

Kultury w Raciborzu Agnieszkę Busuleanu – Jaksik w dniu 23 maja 2024 r.  

oraz oświadczeniem o cofnięciu rezygnacji złożonym w dniu 5 czerwca 2024 r. 

Ww. dokumenty znajdują się w systemie informatycznym Mdok pod numerami UID: 823093 

i 825250. 

Ponadto zebrani zapoznali się z: 

1) pismem Dyrektora Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu nr MDK 07/1/20/2024  

z dnia 5 czerwca 2024 r. dot. stanu wychowanków na dzień 3 czerwca 2024 r.,  
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2) planem wynagrodzeń i pozostałych wydatków Młodzieżowego Domu Kultury  

w Raciborzu – stan na dzień 7 czerwca 2024 r., 

3) zaproszeniem Rady Rodziców przy Młodzieżowym Domu Kultury w Raciborzu  

na spotkanie z rodzicami wychowanków placówki 13 czerwca 2024 r. 

Ww. dokumenty znajdują się w systemie informatycznym Mdok pod numerami UID: 825577, 

826209 i 826196. 

O godz. 09.45 Starosta ogłosił przerwę w obradach Zarządu Powiatu Raciborskiego. 

Po zakończeniu przerwy, o godz. 09.50 na posiedzenie Zarządu została poproszona 

Kierownik Referatu Edukacji Ewa Bohr-Cyfka. 

Kierownik Ewa Bohr-Cyfka poinformowała, że według danych podanych przez Dyrektora 

MDK-u na dzień 10 czerwca br. stan wychowanków wynosi 608 z tego 127 uczestniczy  

w więcej niż jednym kole. Dodała też, że Dyrektor w dniu 10 czerwca 2024 r. odmówiła 

podania danych osobowych wychowanków tłumacząc to przepisami RODO. Mając  

na uwadze powyższą odmowę Dyrektor została poproszona o podanie zanonimizowanych 

danych wychowanków. 

W toku dalszej dyskusji Zarząd omawiał sytuację kadrową placówki, w tym analizował 

informację nt. nauczycieli pełnozatrudnionych. 

O godz.10.30 Starosta ogłosił ponowną przerwę w obradach. 

 

Po zakończeniu przerwy, o godz. 10.40 na posiedzenie Zarządu została poproszona Dyrektor 

Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu Agnieszka Busuleanu – Jaksik. 

Starosta przywitał zaproszonego gościa i oddał głos Dyrektorowi oraz poinformował 

zebranych, że po wypowiedzi Dyrektora będzie istniała możliwość zadawania pytań 

Dyrektorowi. 

Na wstępie Dyrektor Agnieszka Busuleanu – Jaksik stwierdziła, że Zarządowi należą się 

wyjaśnienia od niej jako osoby kierującej Młodzieżowym Domem Kultury w Raciborzu. 

Przeprosiła za zaistniałą sytuację, która mocno eskalowała. Jak stwierdziła, z jej strony, było 

to działanie nieprofesjonalne. Dodała, że każdy człowiek może się pomylić i że pewne 

sytuacje nie powinny mieć miejsce. Po czasie wie, że powinna wzmocnić rozmowy  

z bezpośrednim przełożonym, jakim jest Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego  

Marek Kurpis. Wyraziła żal, że do całej sytuacji nie podeszła „na zimno”. Przypomniała, 

że pracuje w MDK-u od 18 lat. Informacja o kolejnej redukcji godzin dydaktycznych, 

prowadzącej do zwolnień nauczycieli i likwidacji działalności poszczególnych kół 

zainteresowań, którą usłyszała na spotkaniu z bezpośrednim przełożonym, wywołała silne 
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reakcje. Na dzień dzisiejszy podejmowane są w placówce działania, aby zrekompensować 

własnymi siłami kolejne redukcje godzin. Dyrektor poinformowała, że aktualnie do MDK-u 

uczęszcza ponad 700 uczestników, prowadzone są 43 koła zainteresowań dla wychowanków 

na różnych poziomach zaawansowania, a ponad 100 dzieci rozwija się wielokierunkowo. 

Wychowankowie MDK-u reprezentują Powiat Raciborski we wszystkich dziedzinach 

artystycznych, nierzadko zdobywając najwyższe ogólnopolskie i międzynarodowe nagrody. 

MDK działa na zasadach non-profit. Jedyne, co ponoszą rodzice wychowanków, to wpłata 

miesięczna w wysokości 30 zł na rzecz Rady Rodziców. Rada Rodziców prężnie działa  

i wspiera działalność statutową placówki, m.in. zapewnia zakup materiałów dydaktycznych, 

które szybko się zużywają. Przekazała, że w rozmowach z pracownikami Raciborskiego 

Domu Kultury w Raciborzu dowiedziała się, że opłaty za zajęcia tam ponoszone są wyższe, 

niż te za zajęcia w MDK. Stąd więcej dzieci trafia właśnie do MDK-u. Ze względu  

na zubożenie społeczeństwa 70 % rodziców dokonuje wpłaty na rzecz Rady Rodziców,  

a pozostałe 30 % rodziców nie stać, aby uiszczać opłatę. Zdaniem Dyrektora podjęcie decyzji 

o likwidacji placówki doprowadzi do tego, że nie odrodzi się ona z takim potencjałem jak ma 

aktualnie. Mając na uwadze, że subwencja oświatowa jest coraz niższa Dyrektor 

zaproponowała, aby Zarząd zwrócił się do włodarzy Gmin Powiatu Raciborskiego  

o udzielenie wsparcia na funkcjonowanie placówki, gdyż część dzieci dojeżdża do MDK-u  

z okolicznych gmin. Zwróciła uwagę, że w MDK realizowane są zajęcia teatralne, taneczne, 

muzyczne, wokalne, plastyczne i rękodzielnicze, a organizowane imprezy integrują lokalną 

społeczność. Podkreśliła, że proponowana odpłatność za zajęcia, która ma wynosić 80 zł  

za dziecko – za jeden rodzaj zajęć będzie barierą nie do przeskoczenia dla rodziców wielu 

dzieci, stąd wszechstronny rozwój dzieci będzie zagrożony. Poza tym po zwolnieniu 

nauczycieli z MDK-u może okazać się, że nie znajdą się chętni, aby na umowę zlecenie 

prowadzić zajęcia  z dziećmi. 

Po wysłuchaniu Dyrektora Starosta zaproponował, aby rozpocząć dyskusję w ww. sprawie. 

 

Starosta powtórzył słowa Dyrektora, że Zarządowi należą się przeprosiny za zachowanie  

i brak profesjonalizmu ze strony Dyrektora. Dodał, że nikt z zebranych nie neguje 

działalności MDK-u i tego, że placówka jest potrzebna. Członkowie Zarządu są dumni  

z wydarzeń organizowanych przez MDK i osiąganych sukcesów przez wychowanków. 

W omawianej sprawie organ prowadzący został pominięty we wszystkich kanałach 

informacyjnych, stąd wrażenie, że wszyscy wiedzą więcej niż Zarząd. Podkreślił,  

że Powiat nie chce oszczędzać na działalności MDK-u, nie chce likwidować placówki,  
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a zreorganizować. Ostatnie działania Dyrektora naraziły Powiat Raciborski na wizerunkowe 

straty oraz utratę społecznego zaufania. Podjęcie próby reorganizacji placówki było głównym 

celem proponowanych działań, zabrakło rzeczowej rozmowy z przedstawicielami Zarządu,  

a polemika miała miejsce w środkach masowego przekazu bez udziału organu prowadzącego.  

Zarząd, doceniając dorobek MDK-u i jego pozycję na lokalnej mapie kulturalno-artystycznej, 

nie zamierza likwidować lub ograniczyć działalność jednostki, a przekształcić placówkę  

w jednostkę kultury dla dobra mieszkańców. 

Następnie Starosta odniósł się do wypowiedzi Dyrektora o podjęciu rozmów z włodarzami 

gmin, pytając czy Dyrektor wie, że takich rozmów nie było. Poinformował, że Zarząd już 

wcześniej zainicjował takie rozmowy, ma przygotowane rozwiązania, które zostały 

wypracowane z włodarzami czy parlamentarzystami. Nie wiedząc o tych ustaleniach Dyrektor 

szkaluje dobre imię Członków Zarządu. Starosta powtórzył, że głównym celem działań 

Zarządu było zwiększenie działalności MDK i poszerzenie oferty zajęć. 

Odnosząc się do wysokości opłaty za zajęcia, o której mówiła Dyrektor MDK-u, to Starosta 

podkreślił, że cennik będzie dopiero analizowany, a następnie przyjmowany przez Zarząd.  

Na dzień dzisiejszy nie ma więc takiej opłaty jak 80 zł za zajęcia. 

Starosta zapytał czy Dyrektor dała możliwość Zarządowi, aby usiąść do stołu  

i przedyskutować proponowane rozwiązania? Jeszcze raz powtórzył, że Powiat Raciborski  

nie oszczędza na rozwoju dzieci i młodzieży, ani w minionej kadencji ani w obecnej. Kultura 

to przyszłość, rozwój a potwierdzeniem tych słów jest bogata oferta zajęć w Powiatowym 

Centrum Sportu w Raciborzu, który powstał po przekształceniu Międzyszkolnego Ośrodka 

Sportowego w Raciborzu. W PCS-ie organizowane są akcje promocyjne m.in. „Wakacje  

w powiecie” czy „Ferie w powiecie”, na które dzieci i młodzież dowożona jest za darmo.  

Ze zdumieniem Zarząd przyjął słowa, które znalazły się w piśmie skierowanym  

do m.in. radnych miejskich i powiatowych o tym, że cyt. „ …dla Powiatu Raciborskiego, 

tytułującego się mianem Lidera wśród Powiatów, nie jest priorytetem prowadzić i godnie 

finansować taką placówkę, jaką jest Młodzieżowy Dom Kultury”. Przyjęta strategia 

Dyrektora polegająca na oplakatowaniu placówki i wplątaniu pracowników w akcję 

protestacyjną, zaangażowaniu radnych powiatowych była działaniem niepotrzebnym. 

Zabrakło rozmów z Członkami Zarządu. Starosta wyraził wielkie zdziwienie podejściem  

do tematu przez Dyrektora, podkreślając, że MDK miał zawsze wielkie wsparcie władz 

Powiatu Raciborskiego. 

Następnie głos zabrał Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis odnosząc się  

do stanu wychowanków MDK-u, o których informuje Dyrektor. Przypomniał, że zgodnie  
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z  aneksem nr 6 do arkusza organizacyjnego na rok szkolny 2023/2024 obowiązującym  

od dnia 2 kwietnia 2024 r. w MDK-u jest 794 dzieci. Zgodnie z pismem Dyrektora na dzień  

3 czerwca br. stan wychowanków MDK to 753, w tym 153 wychowanków uczęszcza  

do więcej niż jednego koła zainteresowań. Z kolei na stronie facebook MDK-u pojawiła się 

informacja, że stan wychowanków wynosi 760. Na dzień 10 czerwca br. stan wychowanków 

wynosi 608 z tego 127 uczestniczy w więcej niż jednym kole, więc w MDK jest 481 

wychowanków. Stąd pytanie ile na dzień dzisiejszy jest wychowanków? 

Dyrektor Agnieszka Busuleanu – Jaksik potwierdziła, że na dzień 3 czerwca br. stan 

wychowanków wynosił 753 wychowanków, w tym 153 uczęszczało do więcej niż jednego 

koła zainteresowań. Według informacji z 10 czerwca br. stan (z imienia i nazwiska) 

wychowanków wynosi 608, z tego 127 uczestniczy w więcej niż jednym kole. Dodała,  

że w tej liczbie nie ma nowych wychowanków, a są osoby, które przychodzą i korzystają  

z oferty MDK-u. 

Zdaniem Członka Zarządu Powiatu Raciborskiego Marka Kurpisa stan wychowanków 

widnieje w dzienniku zajęć prowadzonych przez MDK. Z wypowiedzi Dyrektora trudno 

wnioskować jaka jest rzeczywista liczba wychowanków. W piśmie z dnia 3 czerwca br. 

Dyrektor wykazała 753 wychowanków, a dzisiaj jest mowa o 608 osobach. 

Dyrektor potwierdziła, że rzeczywista liczba to 608 wychowanków, dodając, że liczba ta się 

zmienia, część dzieci rezygnuje z zajęć, część jest na liście oczekującej do przyjęcia. 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis przypomniał, że koncepcja 

reorganizacji MDK-u została skonsultowana ze środowiskiem lokalnym. W dniu 4 czerwca 

br. odbyły się spotkania z Radą Pedagogiczną placówki oraz pracownikami administracji  

i obsługi placówki. Gdy poproszono o zorganizowanie spotkania z przedstawicielami Rady 

Rodziców w dniu 6 czerwca br., placówka została oplakatowana, a na stronie oficjalnej 

facebook MDK-u pojawiły się informacje o proteście. Stąd pytania kto oplakatował placówkę  

i opublikował protest? 

Dyrektor odpowiedziała, że bierze odpowiedzialność za powyższe działania, gdyż osobiście 

zarządza placówką. 

Starosta zapytał dlaczego Dyrektor podjęła takie kroki? 

Dyrektor stwierdziła, że trudno bez emocji podchodzić do informacji, które usłyszała  

o redukcji etatów dydaktycznych. Poza tym każdy może się pomylić, teraz wie, że pewne 

rzeczy nie powinny były się zdarzyć, były to działania bardzo krzywdzące, za które 

przeprasza Zarząd. 
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Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis odniósł się do złożonego 

wypowiedzenia z funkcji przez Dyrektora Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu 

Agnieszkę Busuleanu – Jaksik w dniu 23 maja 2024 r. W związku z pojawiającymi się  

w wypowiedzeniu słowami cyt. „Z powodu ingerencji Zarządu Powiatu Raciborskiego  

w organizację MDK, uniemożliwiającą prowadzenie placówki (…)” stwierdził, że zgodnie  

z przepisami Prawa oświatowego organ prowadzący zatwierdza arkusz organizacyjny szkoły 

czy placówki. W dniu 22 maja br. Dyrektorowi przekazano informację o niezatwierdzeniu 

arkusza z poleceniem przygotowania propozycji zmian (tzw. aneksu nr 1) redukujących liczbę 

godzin zajęć o 16 z ogólnej liczby 116 (128 wraz z tzw. zniżką dyrektora). Stąd pytanie  

czy tego typu informacje Dyrektor przekazała radnemu powiatowemu Pawłowi Klimie? 

Dyrektor odpowiedziała, że nie przypomina sobie tej sytuacji. 

Kontynuując Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis stwierdził, że redukcja 

liczby godzin zajęć o 16 z ogólnej liczby dotyczyła ok. 14 % wszystkich obecnie 

realizowanych zajęć. W konsekwencji przedmiotem ograniczenia stały się godziny zajęć 

wokalnych (z 18 na 9 prowadzonych przez nauczyciela, który zatrudniony jest także  

w pełnym wymiarze pracy na stanowisku nauczyciela w ZSS w Raciborzu), 4 godz. zajęć 

koła gitarowego, 2 grupy po 7-8 uczestników prowadzone przez nauczyciela zatrudnionego 

w pełnym wymiarze godzin w CKZiU Nr 2 „Mechanik” w Raciborzu oraz 3 godz. zajęć 

malarstwa/modelarni (3 grupy po 19-20 uczestników) prowadzone przez nauczyciela 

zatrudnionego w pełnym wymiarze godzin w Szkole Podstawowej nr 1 w Raciborzu. 

Pojawia się pytanie jak to się ma do działań za które odpowiada Dyrektor placówki,  

tj. protestu, który został opublikowany na oficjalnej stronie facebook MDK-u  

oraz do oplakatowania placówki? A zarzuty, które pojawiły na stronie facebook MDK-u  

to m.in. cyt.: 

1) „likwidacja MDK jest wysoce bagatelizowana przez Powiat Raciborski, który słowo 

„likwidacja” sprytnie zamienia na słowo „przekształcenie”, 

2) „Tylko nieliczni – ci etatowi – znajdą zatrudnienie w szkołach podległych pod powiat,  

ale już niekoniecznie zgodnie ze swoimi wysokimi kwalifikacjami”, 

3) „odpowiedzmy sobie na pytanie – czy faktycznie rozpowszechniana przez Powiat 

Raciborski informacja, że to tylko kosmetyka, że nic się nie zmieni w dotychczasowej 

działalności MDK w Raciborzu, to prawda? Ilu nas będzie stać na to, żeby wysłać swoje 

pociechy na zajęcia artystyczne? Czy będziemy losować, kto z rodzeństwa będzie mógł 

korzystać z oferty domu kultury? Czy tak powinno się działać na rzecz dobra dzieci  

i młodzieży?”, 
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4) „Powiat Raciborski zamiast czerwonego światła, zobaczył zielone. Zamiast zasiąść  

do wspólnych rozmów z dyrektorką, Prezydentem, Wójtami i znaleźć możliwość 

współfinansowania zajęć, których nie ma nigdzie indziej w powiecie, postanawia placówkę 

zlikwidować”, 

5) „Wraz z MDKiem znikną z kalendarza imprez: (…) wiele innych koncertów, pokazów, 

wystaw, wernisaży, plenerów, premier i imprez okazjonalnych dla dzieci i młodzieży”, 

6) „Czy naprawdę zwolnienie 12 osób, bo nie opłaca się utrzymywać MDK w obecnej 

formie, uratuje powiatową kasę?”. 

Co do kwestii oplakatowania placówki, to jak dodał Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego 

Marek Kurpis, plakaty zostały zdjęte dopiero po oficjalnym piśmie skierowanym  

do Dyrektora MDK-u. Jednocześnie przypomniał, że nauczyciele obecnie zatrudnieni  

przez mianowanie na czas nieokreślony (5 osób w tym dyrektor) znajdą zatrudnienie  

w innych szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Raciborski 

(przeniesienie na zasadzie art. 18 Karty Nauczyciela). Z kolei 8 nauczycieli zatrudnionych  

w niepełnym wymiarze czasu pracy otrzymają propozycję zawarcia umów zleceń. Zatem 

kolejne postawione pytanie brzmi w jakim świetle Dyrektor MDK w Raciborzu postawiła 

Zarząd i wizerunek Powiatu Raciborskiego? Podkreślił, że pierwsze spotkanie nt. planowanej 

reorganizacji placówki odbyło się z Dyrektorem Agnieszką Busuleanu – Jaksik. 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis – jako bezpośrednio nadzorujący 

oświatę – wyraził zdziwienie, że dyskusja nt. przekształcenia MDK-u odbyła się poprzez 

oświadczenie opublikowane na oficjalnej stronie facebook MDK-u. 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Rita Serafin zapytała ile dzieci korzysta  

z poszczególnych zajęć organizowanych w placówce? 

Dyrektor poinformowała, że to zależy od specyfiki danych zajęć, np. w kole gitarowym bierze 

udział najmniej osób, w grupie teatralnej 18 osób. Powyższe zależy też od czasu trwania 

zajęć, np. zajęcia plastyczne trwają 45 minut a taneczne 90 minut. Zajęcia odbywają się  

w godzinach popołudniowych od 15.00 do 20.00. Nie ma zajęć przed godz. 15.00. 

Starosta zapytał czy miała miejsce sytuacja, w której ingerował w czas pracy placówki? 

Dyrektor odpowiedziała, że nie było takiej sytuacji. Odpowiadając na kolejne pytanie 

dotyczące pracy akustyka, wyjaśniła, że jest możliwość nagłośnienia połowy imprez 

odbywających się w placówce „własnymi siłami” (ok. 40 imprez), ale nie ma takiej 

możliwości, gdy imprezy odbywają się na Zamku Piastowskim w Raciborzu. 

W tym miejscu Starosta polecił Dyrektorowi pilnie (do dnia 12.06.2024 r. do godz. 10.00) 

przygotować harmonogram zajęć realizowanych przez nauczycieli zatrudnionych  
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w placówce, które odbędą się w ramach akcji „Wakacje w powiecie 2024”. Dodał,  

że nie może być takiej sytuacji, że za te zajęcia ponoszona jest podwójna odpłatność (koszty 

zajęć instruktorów oraz zatrudnienia nauczyciela w MDK-u). 

Dyrektor wyjaśniła, że zajęcia prowadzone są przez osoby z zewnątrz, a nauczyciele 

zatrudnieni w Młodzieżowym Domu Kultury w Raciborzu – będącym placówką oświatowo-

wychowawczą sprawują opiekę nad dziećmi. Ponadto w wakacje nauczyciele korzystają  

z przysługującego prawa do urlopu wypoczynkowego. 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Rita Serafin jeszcze raz powróciła do ilości 

wychowanków w placówce, podkreślając, że przy tak dużej liczbie trudno sobie wyobrazić,  

że kadra pedagogiczna licząca kilkanaście osób jest w stanie prowadzić tyle zajęć. 

Dyrektor wyjaśniła, że 12 osób z kadry pedagogicznej jest w stanie prowadzić zajęcia dla 600 

wychowanków, część sali zostało wyremontowanych i dodatkowo przeznaczonych na zajęcia. 

Poza tym część dzieci uczestniczy w więcej niż jednym kole zainteresowań. 

Wicestarosta Ewa Lewandowska zapytała czy Dyrektor i kadra MDK-u widzi możliwość 

pracy w innej formule niż jednostka oświatowa, przy założeniu odpowiedniego 

wynagrodzenia za wykonywaną pracę? Zmiana formy organizacyjnej może uelastycznić 

prowadzenie zajęć i zwiększyć ofertę. 

Zdaniem Dyrektora zaproponowanie umów zleceń dla osób, które dotychczas zatrudnieni są 

jako nauczyciele, może być źle odebrane. Jednakże jakaś sfera porozumienia jest możliwa 

(propozycja umowy na stałe zamiast umowy zlecenie). Dodała, że osoby zatrudnione  

w niepełnym wymiarze czasu to wartościowa kadra i przypomniała, że od 2018 r.  

ze 172 godzin pozostało jedynie 128 godzin, przy czym liczba wychowanków nie maleje. 

Wicestarosta Ewa Lewandowska wyraziła zadowolenia, że jest możliwość porozumienia  

w omawianej sprawie i podkreśliła, że planowana reorganizacja placówki nie ma na celu 

doprowadzenie do sytuacji, że zniknie ona z mapy Powiatu Raciborskiego. 

Dyrektor ponownie stwierdziła, że obawia się, że rodziców nie będzie stać na wysyłanie 

dzieci na różnego rodzaju zajęcia, po likwidacji MDK-u. Zainteresowanie zajęciami, które są 

drogie jest minimalne. 

Starosta podkreślił, że PCS ma bardzo dużą ofertę zajęć sportowo-rekreacyjnych,  

a po jego przekształceniu zwiększyła się ilość osób uczestniczących w zajęciach. Powtórzył, 

że zmiana organizacyjna funkcjonowania MDK ma na celu powiększenie oferty zajęć. 

Wicestarosta Ewa Lewandowska, poinformowała Starostę, ze względu na jego chwilową 

nieobecność, że kadra pedagogiczna MDK-u obawia się utraty pracy po przekształceniu 

placówki, a jednocześnie mogłaby zaakceptować propozycję umów o pracę zamiast zleceń. 
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Zdaniem zebranych do omawianej sytuacji by nie doszło, gdyby Dyrektor wyraziła chęć 

rozmowy z przedstawicielami Zarządu, a teraz sprawa będzie omawiana szeroko  

na komisjach i sesji Rady Powiatu Raciborskiego. 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis przypomniał, że likwidacja 

Międzyszkolnego Ośrodka Sportowego w Raciborzu odbyła się w innej atmosferze, niż ta 

która ma miejsce wokół MDK, a z perspektywy czasu widać, że była to dobra decyzja, aby go 

przekształcić w Powiatowe Centrum Sportu w Raciborzu. 

Starosta zapytał Dyrektorkę Agnieszkę Busuleanu – Jaksik czy zamierza wydać nowe 

oświadczenie, mając na uwadze to co dziś usłyszała? 

Dyrektor stwierdziła, że odpowiada za wiele sytuacji, które miały miejsce wokół placówki  

ale też podniosła, że prowadzone rozmowy z Radą Rodziców nie były takie,  

jak na dzisiejszym Zarządzie. 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis stwierdził, że Dyrektor nie może 

wiedzieć, jak były prowadzone rozmowy z Radą Rodziców, bo w nich nie uczestniczyła. 

Dyrektor przekazała, że takie informacje uzyskała od osób uczestniczących w spotkaniu. 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis podkreślił, że w trakcie  

ww. spotkania informował rodziców, że przy cenniku opłat będą brane pod uwagę możliwe 

zwolnienia z opłat, np. dla dziecka z orzeczoną niepełnosprawnością. Głównym zamiarem 

proponowanych zmian jest to, aby jak najwięcej dzieci korzystało z zajęć. 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Rita Serafin poparła wcześniejszą wypowiedź 

Wicestarosty, aby po przekształceniu MDK zaproponować dla osób prowadzących zajęcia 

stałe umowy o pracę, na cały etat z godnym wynagrodzeniem. 

Wicestarosta Ewa Lewandowska dodała, że cennik opłat, który będzie obowiązywał  

w przyszłości po reorganizacji placówki musi przejść całą procedurę formalno-prawną  

(tzn. zostać uzgodniony z radcą prawnym, poddany konsultacjom społecznym, przekazany  

do nadzoru prawnego Wojewody Śląskiego). 

Starosta powtórzył, że celem proponowanych zmian było powiększenie oferty zajęć,  

stąd np. podejmowane rozmowy z Prezydentem Miasta Racibórz. Placówka mogłaby być 

otwarta od godz. 07.00 i oferować zajęcia dla dorosłych, seniorów. Takich możliwości nie ma 

gdy mamy do czynienia z placówką oświatowo-wychowawczą. 

Zdaniem Dyrektora zorganizowane spotkania ze środowiskiem lokalnym były mniej udane, 

stąd trudno się dziwić nastawieniu rodziców wychowanków. 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis stwierdził, że czuje się niezręcznie 

słysząc słowa Dyrektora o tym, że spotkania były niewłaściwie prowadzone. Ich celem było 
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wyjaśnić ogólnie zasady funkcjonowania placówki po jej przekształceniu i merytoryczna 

dyskusja. Gdyby nastawienie Dyrektora placówki było inne, wielu sytuacji można byłoby 

uniknąć. 

Z kolei Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Eugeniusz Kura dodał, że Dyrektor 

placówki nie wykazała się lojalnością wobec Starosty i nie podawała rzetelnych informacji  

w przedmiotowej sprawie. 

Odpowiadając na pytanie o rzeczywistą liczbę uczestników w MDK-u z podziałem na osoby 

zamieszkujące w Raciborzu i poza Raciborzem, Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego 

Marek Kurpis poinformował, że 78 % to mieszkańcy Raciborza, 18 % pochodzi z gmin 

Powiatu Raciborskiego i 4 % spoza Powiatu Raciborskiego.  

Zarząd Powiatu Raciborskiego wysłuchał wyjaśnień Dyrektora Młodzieżowego Domu 

Kultury w Raciborzu Agnieszki Busuleanu – Jaksik, a Starosta podziękował Dyrektorowi  

za udział w posiedzeniu i wyraził nadzieję na uspokojenie nastrojów wokół placówki.  

Dyrektor Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu Agnieszka Busuleanu-Jaksik również 

podziękowała za spotkanie, dodając, że teraz po wysłuchaniu wielu informacji, wie jak ma 

rozmawiać z kadrą pedagogiczną. 

O godz. 12.00 Dyrektor Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu Agnieszka Busuleanu  

– Jaksik oraz Kierownik Referatu Ewa Bohr-Cyfka opuściły posiedzenie. 

 

Następnie zebrani powrócili do omówienia projektów uchwał i karty informacyjnej  

dot. przekształcenia MDK w Raciborzu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie zamiaru 

likwidacji Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu przy ul. Stalmacha 12. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

825920. 

W trakcie dyskusji Członkowie Zarządu Powiatu Raciborskiego wnieśli autopoprawki do § 1 

projektu uchwały polegające na określeniu zamiaru likwidacji placówki z dniem 28 lutego 

2025 r. oraz autopoprawki redakcyjne do uzasadnienia. 

Starosta zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie zamiaru likwidacji Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu 

przy ul. Stalmacha 12 wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami do § 1 polegającymi  

na określeniu zamiaru likwidacji placówki z dniem 28 lutego 2025 r. oraz wprowadzeniu 

autopoprawek redakcyjnych do uzasadnienia? 
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Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie zamiaru likwidacji Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu 

przy ul. Stalmacha 12 oraz postanowił o jego przekazaniu na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r., 

po wprowadzeniu autopoprawki do § 1 polegającej na określeniu zamiaru likwidacji placówki  

z dniem 28 lutego 2025 r. oraz wprowadzeniu autopoprawek redakcyjnych do uzasadnienia. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis przedstawił projekt uchwały Rady 

Powiatu Raciborskiego w sprawie określenia kierunków działania Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w zakresie utworzenia powiatowej jednostki organizacyjnej pod nazwą 

„Powiatowy Dom Kultury” z siedzibą w Raciborzu przy ul. Stalmacha 12. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

826185. 

Po dyskusji, Starosta zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady 

Powiatu Raciborskiego w sprawie określenia kierunków działania Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w zakresie utworzenia powiatowej jednostki organizacyjnej pod nazwą 

„Powiatowy Dom Kultury” z siedzibą w Raciborzu przy ul. Stalmacha 12  

wraz z autopoprawką do § 1 polegającą na wykreśleniu terminu utworzenia  

ww. jednostki oraz wprowadzeniu autopoprawek redakcyjnych do uzasadnienia? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Raciborskiego  

w zakresie utworzenia powiatowej jednostki organizacyjnej pod nazwą „Powiatowy Dom 

Kultury” z siedzibą w Raciborzu przy ul. Stalmacha 12 oraz postanowił o jego przekazaniu  

na sesję w dniu 25 czerwca 2024 r., po wprowadzeniu autopoprawki do § 1 polegającej  

na wykreśleniu terminu utworzenia ww. jednostki oraz wprowadzeniu autopoprawek 

redakcyjnych do uzasadnienia. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis powrócił do omówienia karty 

informacyjnej Referatu Edukacji dot. przekształcenia Młodzieżowego Domu Kultury  

w Raciborzu w jednostkę Powiatowe Centrum Kultury w Raciborzu, po jej uzupełnieniu 

(zgodnie z ustaleniami z poprzedniego posiedzenia). 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

826318. 
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Zarząd Powiatu Raciborskiego przyjął do realizacji kartę informacyjną Referatu Edukacji  

dot. przekształcenia Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu w jednostkę Powiatowe 

Centrum Kultury w Raciborzu po  jej uzupełnieniu (zgodnie z ustaleniami z poprzedniego 

posiedzenia). 

 

Ad. 4 

 

Starosta oddał głos Skarbnikowi Powiatu Romanowi Nowakowi, celem przedstawienia 

projektów uchwał Zarządu w zakresie spraw finansowych. 

 

Skarbnik Powiatu omówił projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie 

dokonania zmian w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2024 rok wraz z autopoprawkami. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

825839. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Powiatu Raciborskiego na 2024 rok wraz ze zgłoszonymi przez Skarbnika Powiatu 

autopoprawkami? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu 

Raciborskiego na 2024 rok wraz z autopoprawkami zgłoszonymi w trakcie posiedzenia. 

Po zmianach, Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona  

jest w Wydziale Organizacyjnym. 

 

Skarbnik Powiatu przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie 

zmiany rocznego planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 

zadań zleconych powiatowi na rok 2024 wraz z autopoprawkami. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

825842. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany rocznego planu 

finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych powiatowi 

na rok 2024 wraz ze zgłoszonymi przez Skarbnika Powiatu autopoprawkami? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie zmiany rocznego planu finansowego 
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zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych powiatowi na rok 2024 

wraz z autopoprawkami zgłoszonymi w trakcie posiedzenia. 

Po zmianach, Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona  

jest w Wydziale Organizacyjnym. 

 

Starosta omówił projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie wyznaczenia 

przedstawiciela powiatu raciborskiego w Ogólnopolskim Stowarzyszeniu Gmin Cysterskich. 

Jednocześnie podkreślił, że jest dumny z tego, że Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego 

Rita Serafin będzie przedstawicielem powiatu raciborskiego w Ogólnopolskim 

Stowarzyszeniu Gmin Cysterskich. 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Rita Serafin zgłosiła autopoprawki redakcyjne  

do uzasadnienia przedmiotowego projektu uchwały. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

825293. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela 

powiatu raciborskiego w Ogólnopolskim Stowarzyszeniu Gmin Cysterskich  

wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami redakcyjnymi do uzasadnienia? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie wyznaczenia przedstawiciela powiatu 

raciborskiego w Ogólnopolskim Stowarzyszeniu Gmin Cysterskich wraz z autopoprawkami 

redakcyjnymi do uzasadnienia zgłoszonymi w trakcie posiedzenia. 

Po zmianach, Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest  

w Wydziale Organizacyjnym. 

 

Starosta przedstawił nowe wersje: 

 

1) karty informacyjnej Referatu Edukacji dot. podjęcia uchwały ws. odwołania  

Pani Agnieszki Busuleanu - Jaksik ze stanowiska dyrektora Młodzieżowego Domu Kultury  

w Raciborzu w związku ze złożeniem rezygnacji przez dyrektora, 

2) projektu uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie odwołania Pani Agnieszki 

Busuleanu - Jaksik ze stanowiska dyrektora Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu  

przy ul. Stalmacha 12 wraz z opinią prawną. 

Ww. karta informacyjna oraz projekt uchwały znajdują się w systemie informatycznym Mdok 

pod numerami UID: 825901 i 825903. 
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Zarząd Powiatu Raciborskiego wstępnie zapoznał się z kartą informacyjną Referatu Edukacji 

dot. podjęcia uchwały ws. odwołania Pani Agnieszki Busuleanu - Jaksik ze stanowiska 

Dyrektora Młodzieżowego Domu Kultury w Raciborzu w związku ze złożeniem rezygnacji  

przez Dyrektora oraz projektem uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w ww. sprawie  

oraz opinią prawną i postanowił, że powróci do sprawy na kolejnym posiedzeniu. 

 

Starosta omówił projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie udzielenia 

pełnomocnictwa Dyrektorowi Zespołu Szkół Ekonomicznych w Raciborzu Panu Jackowi 

Pierzchale do złożenia wniosku i realizacji projektu pn. „Let's get fit!” w ramach Funduszy 

Małych Projektów z Programu Interreg Czechy - Polska w okresie 2021-2027; Priorytet 4: 

Współpraca Instytucji i Mieszkańców; Cel 4.2. - Pogłębianie więzi transgranicznych 

mieszkańców i instytucji pogranicza czesko-polskiego. 

Skarbnik Powiatu wyjaśnił, że planowany cały budżet projektu to ok. 200 000 zł. Po stronie 

ZSE w Raciborzu wysokość planowanego budżetu to maksymalnie 100 000 zł.  

80 % wydatków finalnie zostanie sfinansowane po realizacji projektu z Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Regionalnego (Interreg Euroregion 4.2/PL). Z kolei 20% to wkład własny 

organu prowadzącego szkołę (maksymalnie 20 000 zł). Wkład własny został zabezpieczony  

w uchwale w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2024 r.,  

o której mowa powyżej. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

822739. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa 

Dyrektorowi Zespołu Szkół Ekonomicznych w Raciborzu Panu Jackowi Pierzchale  

do złożenia wniosku i realizacji projektu pn. „Let's get fit!” w ramach Funduszy Małych 

Projektów z Programu Interreg Czechy - Polska w okresie 2021-2027; Priorytet 4: 

Współpraca Instytucji i Mieszkańców; Cel 4.2. - Pogłębianie więzi transgranicznych 

mieszkańców i instytucji pogranicza czesko-polskiego? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie udzielenia pełnomocnictwa 

Dyrektorowi Zespołu Szkół Ekonomicznych w Raciborzu Panu Jackowi Pierzchale  

do złożenia wniosku i realizacji projektu pn. „Let's get fit!” w ramach Funduszy Małych 

Projektów z Programu Interreg Czechy - Polska w okresie 2021-2027; Priorytet 4: 

Współpraca Instytucji i Mieszkańców; Cel 4.2. - Pogłębianie więzi transgranicznych 

mieszkańców i instytucji pogranicza czesko-polskiego. 
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Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest w Wydziale 

Organizacyjnym. 

 

Ad. 5 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis omówił kartę informacyjną Wydziału 

Komunikacji i Transportu dot. utworzenia związku powiatowo-gminnego w celu organizacji 

transportu publicznego na obszarze Powiatu Raciborskiego. Podkreślił, że utworzenie 

związku ustabilizuje zasady finansowania transportu publicznego oraz zapewni wyższą 

pozycję w hierarchii wniosków o dofinansowanie z Funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych. Wojewoda przydziela bowiem środki w pierwszej kolejności gminom,  

w drugiej – związkom a dopiero w trzeciej – powiatom. W przypadku dużego 

zainteresowania gmin i związków (a jest ono w woj. śląskim coraz większe) istnieje 

niebezpieczeństwo, że środków dla powiatów nie wystarczy. 

Od strony formalnej zmianie ulegnie sposób finansowania transportu przez gminy, jako 

członkowie związku nie będą już udzielać pomocy finansowej powiatowi. Będą natomiast 

pokrywały koszty funkcjonowania związku a tym samym transport powiatowo-gminny. 

Z chwilą uzyskania osobowości prawnej związek może pełnić funkcję organizatora transportu 

publicznego a co za tym idzie może dokonać wyboru operatora. Kluczowym założeniem 

utworzenia związku jest korzystanie z usług wewnętrznego operatora jakim jest PKS 

w Raciborzu. Jednak aby związek mógł traktować go jako operatora wewnętrznego  

i wyznaczyć bez stosowania procedury przetargowej, PKS musiałby spełniać warunki jakim 

odpowiadają operatorzy wewnętrzni w rozumieniu przepisów o publicznym transporcie. 

Zatem związek musiałby stać się udziałowcem spółki. Powszechną praktyką w istniejących 

już tego typu związkach jest przekazywanie całości udziałów w spółce związkowi.  

Z wewnętrznej analizy prawnej wynika, że w celu spełnienia tego warunku wystarczy 

przekazać pakiet większościowy udziałów w spółce (tj. 50% + 1). 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

825288. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zaakceptował przedstawioną w karcie informacyjnej 

koncepcję utworzenia związku powiatowo-gminnego w celu organizacji transportu 

publicznego na obszarze Powiatu Raciborskiego oraz polecił Naczelnikowi Wydziału 

Komunikacji i Transportu przystąpienie do realizacji dalszych działań w tym kierunku. 
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Kolejne etapy procedury i realizacji przedsięwzięcia należy uzgadniać z Członkiem Zarządu 

Powiatu Raciborskiego Markiem Kurpisem. 

 

Skarbnik Powiatu przedstawił: 

1) kartę informacyjną Wydziału Finansowego do określenia realizacji Uchwały Nr II/15/2024 

Rady Powiatu Raciborskiego z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie dokonania zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Raciborskiego na lata 2024 – 2032, 

2) kartę informacyjną Wydziału Finansowego do określenia realizacji Uchwały Nr II/16/2024 

Rady Powiatu Raciborskiego z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie dokonania zmian  

w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2024 rok. 

Ww. karty informacyjne znajdują się w systemie informatycznym Mdok pod numerami UID: 

824951 i 824961. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zaakceptował: 

1) kartę informacyjną Wydziału Finansowego do określenia realizacji Uchwały Nr II/15/2024 

Rady Powiatu Raciborskiego z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie dokonania zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Raciborskiego na lata 2024 – 2032, 

2) kartę informacyjną Wydziału Finansowego do określenia realizacji Uchwały Nr II/16/2024 

Rady Powiatu Raciborskiego z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie dokonania zmian  

w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2024 rok. 

 

Starosta zaprezentował kartę informacyjną Referatu Inwestycji i Remontów do określenia 

realizacji Uchwały Nr II/17/2024 Rady Powiatu Raciborskiego z dnia 28 maja 2024 r.  

w sprawie przejęcia od Województwa Śląskiego zadań w zakresie letniego i zimowego 

utrzymania dróg wojewódzkich zlokalizowanych na terenie powiatu raciborskiego, w okresie 

od 1 lipca 2024 r. do 30 czerwca 2027 r. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824972. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zaakceptował kartę informacyjną Referatu Inwestycji  

i Remontów do określenia realizacji Uchwały Nr II/17/2024 Rady Powiatu Raciborskiego  

z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie przejęcia od Województwa Śląskiego zadań w zakresie 

letniego i zimowego utrzymania dróg wojewódzkich zlokalizowanych na terenie powiatu 

raciborskiego, w okresie od 1 lipca 2024 r. do 30 czerwca 2027 r. 
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Wicestarosta Ewa Lewandowska omówiła kartę informacyjną Referatu Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa do określenia realizacji Uchwały Nr II/18/2024 Rady Powiatu Raciborskiego  

z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Powiatu 

Raciborskiego dla Gminy Racibórz na realizację zadania publicznego o charakterze 

ponadgminnym w zakresie rolnictwa. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824614. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zaakceptował kartę informacyjną Referatu Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa do określenia realizacji Uchwały Nr II/18/2024 Rady Powiatu 

Raciborskiego z dnia 28 maja 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 

Powiatu Raciborskiego dla Gminy Racibórz na realizację zadania publicznego o charakterze 

ponadgminnym w zakresie rolnictwa. 

 

Sekretarz Powiatu Beata Bańczyk poinformowała, że kolejne posiedzenie Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Raciborskiego odbędzie się w dniu 13 czerwca 2024 r. o godz. 14.30. 

Ww. zawiadomienie znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

824443. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis przedstawił materiały na posiedzenie 

Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu Raciborskiego,  

które odbędzie się w czerwcu 2024 r. Materiały dotyczą analizy wykonania budżetu powiatu  

za rok 2023 w zakresie oświaty oraz sportu i zostały przygotowane przez Referat Edukacji  

tut. Starostwa. 

Ww. materiały znajdują się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 825086. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zapoznał się z materiałami, o których mowa w piśmie  

nr ZW.0012.5.2024 z dnia 4 czerwca 2024 r. i postanowił o ich przekazaniu na posiedzenie 

Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu Raciborskiego,  

które odbędzie się w czerwcu 2024 r. 

 

Starosta zaprezentował Uchwałę Nr 4200/III/132/2024 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Katowicach z dnia 3 czerwca 2024 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Raciborskiego. Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach 

wydała pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Raciborskiego  

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Raciborskiego za 2023 rok. 
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Ww. uchwała znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 824867. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zapoznał się z Uchwałą Nr 4200/III/132/2024 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 3 czerwca 2024 r. w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Raciborskiego. 

 

Starosta przedstawił informację nt. zaplanowanych imprez i wydarzeń, jakie odbędą się  

na Zamku Piastowskim w Raciborzu w czerwcu 2024 r. 

Ww. pismo znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 825099. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zapoznał się z informacją nt. zaplanowanych imprez  

i wydarzeń, jakie odbędą się na Zamku Piastowskim w Raciborzu w czerwcu 2024 r.,  

o których mowa w piśmie nr ZP.033.33.2024 z dnia 4 czerwca 2024 r. Polecił, aby takie 

informacje przedstawiane były Zarządowi cyklicznie w okresach miesięcznych. 

 

Starosta zaprezentował odpowiedź Dyrektora Szpitala Rejonowego w Raciborzu  

dot. wystąpienia z wnioskiem o wydanie opinii o celowości inwestycji związanej  

z utworzeniem i wyposażeniem pododdziału neonatologicznego funkcjonującego w ramach 

Oddziału Ginekologiczno-Położniczego Szpitala. 

Ww. pismo znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 825314. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zapoznał się z odpowiedzią Dyrektora Szpitala Rejonowego  

w Raciborzu, o której mowa w piśmie z dnia 31 maja 2024 r. dot. wystąpienia z wnioskiem  

o wydanie opinii o celowości inwestycji związanej z utworzeniem i wyposażeniem 

pododdziału neonatologicznego funkcjonującego w ramach Oddziału Ginekologiczno-

Położniczego Szpitala. 

 

Ad. 6 

 

W tym miejscu Starosta rozpoczął omawianie materiałów dodatkowych. 

 

Skarbnik Powiatu zaprezentował projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie 

zmiany planów finansowych Starostwa Powiatowego w Raciborzu oraz jednostek 

organizacyjnych Powiatu Raciborskiego na 2024 rok. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

826620. 
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Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany planów finansowych 

Starostwa Powiatowego w Raciborzu oraz jednostek organizacyjnych Powiatu Raciborskiego 

na 2024 rok? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie zmiany planów finansowych 

Starostwa Powiatowego w Raciborzu oraz jednostek organizacyjnych Powiatu Raciborskiego 

na 2024 rok. 

Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest w Wydziale 

Organizacyjnym. 

 

Sekretarz Powiatu przedstawiła: 

 

1) projekt uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie wysokości diet  

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Powiatu 

Raciborskiego, 

2) projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

projektu uchwały Rady Powiatu Raciborskiego dotyczącej wysokości diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Powiatu Raciborskiego. 

 

Ww. projekty uchwał znajdują się w systemie informatycznym Mdok pod numerami UID: 

826990 i 826972. 

Po dyskusji, Starosta kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady 

Powiatu Raciborskiego w sprawie wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

przysługujących radnym Powiatu Raciborskiego oraz jego przekazaniem na sesję  

w dniu 25 czerwca 2024 r.? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 

przysługujących radnym Powiatu Raciborskiego oraz postanowił o jego przekazaniu na sesję 

w dniu 25 czerwca 2024 r. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

projektu uchwały Rady Powiatu Raciborskiego dotyczącej wysokości diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Powiatu Raciborskiego? 



 

 

28 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu 

uchwały Rady Powiatu Raciborskiego dotyczącej wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowych przysługujących radnym Powiatu Raciborskiego. 

Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest w Wydziale 

Organizacyjnym. 

 

W związku z zaplanowanym spotkaniem służbowym Starosta opuścił posiedzenie. 

Ze względu na nieobecność Starosty Grzegorza Swobody, mając na uwadze § 66  

ust. 1 Statutu Powiatu Raciborskiego posiedzeniu przewodniczyła Wicestarosta  

Ewa Lewandowska, która zaproponowała, aby zebrani przystąpili do omówienia 

przekazanego w wersji papierowej projektu uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego  

w sprawie wysokości cen i opłat za usługi o charakterze użyteczności publicznej  

oraz za korzystanie z urządzeń i obiektów na Zamku Piastowskim w Raciborzu. 

Po zaakceptowaniu ww. propozycji, Wicestarosta Ewa Lewandowska zapoznała zebranych  

z projektem uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie wysokości cen i opłat  

za usługi o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z urządzeń i obiektów  

na Zamku Piastowskim w Raciborzu, przekazanym przez Zastępców Dyrektora Zamku 

Piastowskiego w Raciborzu. Podkreśliła, że jest to dokument roboczy wymagający dalszych 

konsultacji m.in. z obsługą prawną Starostwa, który wypracowany został po spotkaniu  

z Zastępcami Dyrektora Zamku, Sekretarzem Powiatu oraz Inspektorem Biura Obsługi 

Starosty w dniu 10 czerwca br. 

W toku dyskusji nad przedłożonym projektem uchwały na posiedzenie został poproszony 

Inspektor Biura Obsługi Starosty Szymon Kura. 

Zebrani wnieśli uwagi co do przedłożonej propozycji tzw. „cennika”, a Członek Zarządu 

Powiatu Raciborskiego Rita Serafin zaproponowała, aby w przyszłości zastanowić się  

nad zmianą formy organizacyjnej Zamku Piastowskiego w Raciborzu (przekształcenie  

z jednostki organizacyjnej powiatu na instytucję kultury). 

Propozycję przekształcenia, o której mowa powyżej poparł Skarbnik Powiatu, dodając,  

że instytucja kultury mogłaby np. samodzielnie ustalać cennik biletów wstępu, co usprawni 

jej bieżące funkcjonowanie. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego wstępnie zapoznał się z projektem uchwały w sprawie 

wysokości cen i opłat za usługi o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie  

z urządzeń i obiektów na Zamku Piastowskim w Raciborzu, przekazanym przez Zastępców 
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Dyrektora Zamku Piastowskiego w Raciborzu i polecił Inspektorowi Biura Obsługi Starosty 

uzgodnić jego zapisy w zakresie zgłoszonym podczas posiedzenia z radcą prawnym  

tut. Starostwa tak, aby projekt tzw. „cennika” mógł zostać przyjęty i skierowany  

do konsultacji na kolejnym posiedzeniu Zarządu Powiatu Raciborskiego. 

W tym miejscu Inspektor Szymon Kura opuścił posiedzenie, a do zebranych dołączył Starosta 

i przejął prowadzenie obrad. 

 

Starosta omówił kartę informacyjną Biura Obsługi Starosty dot. wyrażania zgody  

na wprowadzenie nowego systemu identyfikacji wizualnej Zamku Piastowskiego  

w Raciborzu. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

826027. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego wyraził zgodę na stosowanie nowego systemu identyfikacji 

wizualnej Zamku Piastowskiego w Raciborzu, ze szczególnym zwróceniem uwagi na dodanie 

we wszystkich materiałach promocyjnych Zamku logo Powiatu Raciborskiego, jako organu 

prowadzącego jednostkę. 

 

Starosta przedstawił kartę informacyjną Referatu Inwestycji i Remontów  

w sprawie postępowania prowadzonego w trybie podstawowym bez negocjacji  

nr OR.VII.272.7.2024 dot. zadania pn. „Budowa i modernizacja infrastruktury sportowej  

wraz z zagospodarowaniem terenu w II Liceum Ogólnokształcącym im. Adama Mickiewicza 

w Raciborzu” - wykonanie dokumentacji projektowej oraz robót budowlanych (w systemie 

„zaprojektuj i wybuduj”). 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

826104. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego wstępnie zapoznał się z kartą informacyjną Referatu 

Inwestycji i Remontów w sprawie postępowania prowadzonego w trybie podstawowym  

bez negocjacji nr OR.VII.272.7.2024 dot. zadania pn. „Budowa i modernizacja infrastruktury 

sportowej wraz z zagospodarowaniem terenu w II Liceum Ogólnokształcącym im. Adama 

Mickiewicza w Raciborzu” - wykonanie dokumentacji projektowej oraz robót budowlanych 

(w systemie „zaprojektuj i wybuduj”) i postanowił, że decyzja w ww. sprawie zostanie 

podjęta na kolejnym posiedzeniu. 
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O godz. 13.45 Starosta zakończył posiedzenie Zarządu Powiatu Raciborskiego. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

Inspektor 

w Wydziale Organizacyjnym 

 

Magdalena Powązka 

 

Prowadzący posiedzenie: 

Starosta 

 

Grzegorz Swoboda 

 

wz. Starosty    

     

Ewa Lewandowska 

Wicestarosta   
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Załączniki: 

1. Lista obecności z posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego w dniu 11 czerwca 2024 r. 

2. Porządek posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego w dniu 11 czerwca 2024 r. 


